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Protokół nr XIV / 2015  
z sesji Rady Gminy Zblewo odbytej dnia 28 października  2015r.  

 
 
Lista obecności Radnych w załączeniu do niniejszego protokołu. Ponadto udział w Sesji wzięli : Wójt 
Gminy Artur Herold, Sekretarz Gminy Daniel Szpręga, Skarbnik Gminy Hanna Puttkammer, 
kierownicy referatów oraz jednostek organizacyjnych gminy oraz zaproszeni goście. Lista obecności 
zaproszonych gości w załączeniu do niniejszego protokołu.  
Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Zblewie. Rozpoczęła się o  godz.16.00 
Obrady prowadził Przewodniczący Rady Gminy p.Leszek Burczyk  

1. Sprawy regulaminowe: 
a) otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności, 
b) zatwierdzenie porządku obrad, 
c)  przyjęcie protokołówi. z sesji odbytych w dniach 10 i 29 września br. 

2. Wręczenie nagród Wójta zasłużonym dla edukacji  nauczycielom. 
3. Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na sesjach w dniach 10 i 29 września 

2015r. oraz z działalności w okresie międzysesyjnym. 
4. Interpelacje i wnioski Radnych. 
5. Funkcjonowanie systemu gospodarki odpadami w ramach umowy ze Związkiem Gmin 

 „ Wierzyca”. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie podatków i opłat lokalnych w gminie Zblewo w 2016r.poprzedzone 

stanowiskami Komisji: 
a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia, 
c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako  podstawa obliczenia 

podatku rolnego na terenie gminy Zblewo poprzedzone stanowiskami Komisji: 
a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia, 
c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych w 

gminie Zblewo w 2016r. poprzedzone stanowiskami Komisji: 
a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia, 
c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015r. poprzedzone stanowiskami 

Komisji: 
a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia, 
c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2015- 

2027poprzedzone stanowiskami Komisji: 
a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia, 
c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości poprzedzone 

stanowiskami Komisji: 
a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
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b) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 
Przeciwpożarowej. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Zespołu Ekonomiczno-
Administracyjnego Placówek Oświatowo-Wychowawczych w Zblewie poprzedzone 
stanowiskiem Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i 
Bezrobocia 

13. Rozpatrzenie skarg na działania Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zblewie 
poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia, 
c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 
14. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Zblewo do złożenia wniosku o 

dofinansowanie ze środków Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na 
lata 2016-2019 na realizację inwestycji pn. „ Przebudowa ul.Gajowej w Pinczynie – droga Nr 
210003G” - poprzedzone stanowiskami Komisji: 

a) Rozwoju Gospodarczego i Finansów, 
b) Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia, 
c) Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i Ochrony 

Przeciwpożarowej. 
15. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje Radnych. 
16. Wolne wnioski i zakończenie.  

 
Ad.1 
Przewodniczący Rady Gminy p. Leszek Burczyk otworzył  XIV sesję Rady Gminy Zblewo.  Stwierdził, 
że obrady  są prawomocne gdyż na 15 Radnych obecnych jest 11 Radnych.  
Powitał  Wójta Gminy p.Artura Herold, Sekretarza Gminy, Panią Skarbnik, dyrektorów placówek 
oświatowych, Radnych Rady Gminy, Radnych Rady Powiatu, sołtysów, dyrektorów i kierowników 
jednostek organizacyjnych gminy, nauczycieli  i mieszkańców gminy.  
 
Godz. 16.01 doszedł Radny p.K.Niemczyk. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że Radni porządek sesji otrzymali  i dodatkowo wpłynął 
wniosek Pana Wójta o prowadzenie dodatkowego punktu dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie 
upoważnienia Wójta Gminy Zblewo do złożenia wniosku o dofinansowanie ze środków Programu 
rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016-2019 na realizację inwestycji pn. 
„ Przebudowa ul.Gajowej w Pinczynie – droga Nr 210003G”. 
Innych uwag do porządku sesji nie zgłoszono i Radni jednogłośnie przyjęli przesłany porządek sesji 
wraz z wnioskiem Pana Wójta. 
Radni również jednogłośnie przyjęli protokoły z sesji odbytych w dniach 10 i 29 września br. 
W tym punkcie Przewodniczący Rady Gminy odczytał również podziękowanie skierowane do Wójta 
Gminy Zblewo i Przewodniczącego Rady Gminy od Pana Kazimierza Okrój – Prezesa Forum 
Przewodniczących Rad Gmin i Powiatów Pomorza za ogromne zaangażowanie, profesjonalizm i 
znakomitą organizację spotkania Przewodniczących Rad Gmin i Powiatów Pomorza, które odbyło się 
w dniach 2-3 października 2015r. w Twardym Dole.  Podziękowanie w załączeniu do niniejszego 
protokołu. 
 
Godz. 16.06. doszedł Radny p.R.Skrzypczak  
 
Ad.2  
Wręczenie nagród Wójta zasłużonym dla edukacji  nauczycielom. 
Wójt Gminy p.A.Herold wręczył nagrody następującym nauczycielom: 

1. p.Marii Tomana – Dyrektor Zespołu Szkół  Publicznych  w Borzechowie, 
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2. p. Beacie Cyrson – Dyrektor Przedszkola w Zblewie, 
3. p. Gabrieli Burczyk – nauczyciel Zespołu Kształcenia i Wychowania  w Pinczynie, 
4. p. Beacie Galikowskiej – nauczyciel Zespołu Kształcenia i  Wychowania w Pinczynie, 
5. p. Felicji Gołuńskiej – nauczyciel Zespołu Szkół Publicznych w Zblewie, 
6. p. Lucynie Góreckiej -  nauczyciel Zespołu Szkół Publicznych w Zblewie, 
7. p. Malwinie Pałubickiej – nauczyciel Zespołu Szkół Publicznych w Bytoni, 
8. p. Maciejowi Kubik – nauczyciel Zespołu Szkół Publicznych w Kleszczewie.  

 
Ad.3 
Informacja Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na sesjach w dniach 10 i 29 września 2015r. 
oraz z działalności w okresie międzysesyjnym.  Informacja w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Wójt Gminy przedstawił najważniejsze informacje na temat działalności w okresie międzysesyjnym.  
Do przedstawionych informacji Radni nie mieli uwag. 
 
Ad.4 
Interpelacje i wnioski Radnych. 
Radna p.S. Cherek zgłosiła wniosek o  doposażenie w II kwartale przyszłego roku  placu zabaw w 
Semlinie o dwa dodatkowe  urządzenia oraz o coroczne konserwowanie wszystkich placów zabaw w 
gminie.   
Radny p.S Fojut odnośnie pracujących strażaków  zapytał, czy firma  ich wynajmuje, czy firma  im 
płaci, jak to jest? 
Wójt Gminy  odpowiedział,  że ci strażacy są  pracownikami  Urzędu i w ramach uporządkowania ulicy 
Kościelnej zostali  zaangażowani. 
Radny p.S. Fojut zapytał, czy to znaczy że nie firma im płaci, a gmina? 
Wójt Gminy odpowiedział, że płaci im gmina.  
Radny p.J.Czubek zgłosił wniosek, aby przy budowie chodnika przy ulicy Szkolnej w Borzechowie 
usunąć wszystkie drzewa przy drodze powiatowej, bo wtedy będzie szeroki chodnik i może być nawet 
ścieżka rowerowa. Zgłosił również wniosek o wystąpienie do Powiatu o usunięcie drzew chorych na 
trasie od Zblewa do Borzechowa oraz z Borzechowa do Radziejewa, gdyż w większości są to drzewa 
zagrażające bezpieczeństwu wszystkich przejeżdżających tą drogą. 
Wójt Gminy poinformował, że wczoraj było spotkanie w Borzechowie i wszystkie aspekty zostały 
ustalone. Nie ma mowy żeby tam były drzewa.  Projekt będzie realizował Powiat, a my się chcemy 
dołożyć w pewnym stopniu.  Ustalenia są naprawdę super. Chcemy, żeby  było również oświetlenie 
tego deptaku, żeby był prawdziwy deptak łączący jezioro Borzechowskie i Wirty. W przyszłym roku ma 
być zrobiony projekt na deptak łącznie z oświetleniem  w sposób profesjonalny, a wykonawstwo w 
2017r. na zasadzie porozumienia ze Starostwem. Wczoraj było spotkanie, małem zaproszone Pana 
Dyrektora Piotra Chrzanowskiego oraz architektów, żeby wskazali sposób rozwiązania.  Trzeba 
zabezpieczyć środki w budżecie Starostwa na 2017r. na realizację całego zadania, a jest to koszt  
powyżej  1 mln zł. Takie zapewnienie wstępne mam.  
Radny p.K. Surówka zapytał, czy nie należałoby ująć w planie dalszej części tego chodnika, bo kiedyś 
miał być chodnik z Borzechowa do drogi E 22 przez Wirty, Radziejewo?  Jak będziemy realizować to 
zadanie o którym Wójt mówi to na etapie Wirt zakończymy całość. Co dalej Radziejewem i Wirtami, bo 
przez same Wirty należy też przejść.  Nawet my powinniśmy zabezpieczyć środki na zrobienie planu 
na realizację nawet w późniejszym okresie.  
Wójt Gminy wyjaśnił, że mówi o realnych możliwościach na dzień dzisiejszy,  rozmawiał o odcinku  2 
km.  Jak chcemy całość to jest to kwestia przyszłości.  W planach można to ująć jak będzie taki akces 
mieszkańców, ale powiedzmy sobie realnie,  w 2017r. jesteśmy w stanie dołożyć te  25% środków, to 
jest 250.000zł i  zrealizować  drogę na odcinku 2 km – ciąg pieszo- rowerowy plus oświetlenie i zieleń. 
To jesteśmy w stanie zrobić, a co później to trudno mi powiedzieć  
Radny p.K. Surówka powtórzył, że chodzi mu tylko o  przygotowanie planu, a zrealizujemy to na 
przykład w 2018, 2020r. 
Wójt Gminy powiedział, że taką  wizualizację  poszczególnych sołectw można zrobić jak najbardziej, 
będzie się starał aby to w porozumieniu robić i jest jak najbardziej za.  
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W tym miejscu Przewodniczący Rady Gminy powitał swojego szwagra p.Ryszarda Konewkę, który 
został wybrany  szefem Rady Gospodarczej przy Wójcie Gminy.   
 
Ad.6  
Podjęcie uchwały w sprawie podatków i opłat lokalnych w gminie Zblewo w 2016r. 
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 
przedstawił Radny p.J. Czubek.  
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 
Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Wójt Gminy poinformował, że jest taka propozycja, aby nie podwyższać podatków, gdyż nie ma takiej 
obawy, aby  to robić z uwagi na ceny GUS, gdyż są niższe jak w ubiegłym roku. Nie ma więc potrzeby 
podwyższania podatków.  Została powołana Rada Gospodarcza przy Wójcie jako organ doradczy.  
Jest niesamowite wsparcie przedsiębiorców  i ich pomoc i to się liczy przy rozmowach z Zarządem 
Wojewódzkim Dróg czy innym. Mamy 625 podmiotów gospodarczych i należy ich wspierać i im nie 
przeszkadzać. Jak jest wsparcie i wola to wsparcie kieruje się też w odwrotnym kierunku. Być może 
będzie realizowana ul. Gajowa i tam bardzo ważnym aspektem jest wsparcie przedsiębiorców. 
Zwróciłem się do przedsiębiorców i otrzymałem wsparcie finansowe od p.Mariusza  Tuchlina w 
wysokości 250.000zł. Coś niesamowitego, po raz pierwszy w historii gminy że takie wsparcie jest. 
Wcześniej rozmawialiśmy na temat wsparcia ul. Gajowej, różnie to bywało, teraz to wsparcie 
otrzymujemy  na zasadzie porozumienia z gminą. Będę kierował swoje ukłony, zamierzenia  w 
kierunku przedsiębiorców, aby takie wsparcie mieć. Zamierzam tak jak Rada Gminy, Pan 
Przewodniczący,   konsultować z przedsiębiorcami  podatki i wszystkie ważniejsze sprawy dla gminy, 
bo siłą  przewodnią naszej gminy  są  przedsiębiorcy i bez przedsiębiorców  ta gmina nie mogłaby 
funkcjonować.  
Na zakończenie swojej wypowiedzi Wójt Gminy przedstawił skład Rady Gospodarczej.  
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 
Uchwała Nr XIV/67/2015 w sprawie  podatków i opłat lokalnych w gminie Zblewo w 2016r. w 
załączeniu do niniejszego protokołu.  
 
Ad.7 
Podjęcie uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako  podstawa obliczenia 
podatku rolnego na terenie gminy Zblewo. 
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 
przedstawił Radny p.J. Czubek.  
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 
Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Radny p.S. Fojut uzasadniając stanowisko  Komisji Rolnictwa poinformował, że to był jego wniosek 
zgłoszony na Komisji  i Komisja go przegłosowała chociaż nie jednogłośnie.  Żyto kosztuje  dzisiaj od 
450 do 480zł i dlatego uważam, że przy tej suszy i żeby rolnikom chociaż odrobinę pomóc uważam, 
że trzeba obniżyć  do tych 48zł. bo  taka jest dzisiaj aktualna cena żyta, jeśli spełni wszystkie wymogi. 
Taka była moja propozycja i rolnicy na pewno się z tego ucieszą.  
Radna p.S, Cherek poinformowała, że była propozycja Wójta o obniżeniu ceny żyta do 50, jest 
propozycja Ministra o cenie 53 zł i uważam, że kwota 50zł   jest to  kwota satysfakcjonująca budżet i 
nie obciąża nadmiernie rolników.  W stosunku do roku ubiegłego  jest to  kwota niższa bo było 53zł. 
Chodzi o to żeby nie lawirować sumami, ale  żeby gmina realizując swoje plany i dochody  miała 
realny wgląd na budżet. Odnośnie suszy to były dotacje jak się przedstawiło odpowiedni wniosek. 
Uważam, że proponowana kwota 50zł przegłosowana przez Komisje jest kwotą nikogo nie 
krzywdząca i utrzymującą budżet w odpowiednich ramach. Jeśli chodzi o kwotę 48zł Panie Radny 
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Fojut jedną motywację Pan podał ,drugą pamiętam  i czytam z poprzednich sesji, że nie przeszkadzały 
Panu kwoty 60zł, 50 zł. Nie wiem dlaczego tym  razem nie może być kwota 50zł jako ta właściwa?  
Radny p.S Fojut wyjaśnił, że wtedy kwintal zboża był po 70zł  i wtedy żeśmy obniżyli nie o 5 zł a o 15 
zł. jak już tak Pani przypomina te wszystkie dane. Ja tylko mówię  to co  jest aktualne dzisiaj, wtedy 
była cena  70 zł a myśmy obniżyli do 50zł.  A jeśli Pani uważa, że to pomniejszy budżet  o te 2 zł to 
chcę wiedzieć  decyzje Wójta które podejmuje, umorzenia i tak dalej, jakie to są koszta, ile gmina na 
tym straci i tak dalej 
Radna p.S, Cherek poprosiła Panią  Skarbnik o symulację  podatku, 53 zł, 50 zł, 48zł.jak to się 
przekłada na dochody. 
Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że nie  ma trzech propozycji, a są dwie propozycje:  Wójta  
50zł i Komisji Rolnictwa 48zł. Kwota 53 zł z groszami to jest propozycja ministerialna. 
 
W tym momencie Przewodniczący Rady Gminy powitał pana Krystiana Kamienia Przewodniczącego 
Zarządu Związku Gmin Wierzyca. 
 
Pani Skarbnik  poinformowała, że przy cenie 50zł skutek będzie wynosił 100.000zł, a przy 48zł będzie 
to 150.000zł, 2 zł daje 50.000zł  
Za obniżeniem ceny skupu żyta do 48zł z 1q głosowało 2 Radnych, za obniżeniem ceny skupu żyta do 
50zł głosowało 9 Radnych i 2 Radnych wstrzymało się  od głosu.  
Uchwała Nr XIV/68/2015 w sprawie obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej jako  podstawa 
obliczenia podatku rolnego na terenie gminy Zblewo w załączeniu do niniejszego protokołu.  
  
Ad.8 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych w 
gminie Zblewo w 2016r. 
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 
przedstawił Radny p.J. Czubek.  
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 
Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu.  
Odnośnie propozycji stawek podatku od środków transportowych Wójt Gminy poinformował, z roku na 
rok te stawki były podwyższane w górę i to nie było obiektywne założenie. Radni dostali tabele 
porównawczą jak to się kształtuje w sąsiednich gminach. Spojrzeliśmy na to zagadnienie w sposób 
obiektywny dostosowując się do innych gmin. Niżej ma tylko gmina Kaliska. Żeby zatrzymać 
przedsiębiorców u siebie musimy to unormować, bo  jest duże larum przedsiębiorców.  To jest wariant 
optymalny, na który jest zgoda przedsiębiorców.  
Radny p.S.Fojut zapytał ile to  mniej  do budżetu? 
Pani Skarbnik odpowiedziała, że 360.000zł do budżetu, a rok do roku to 90.000zł.  
Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych ( 1 radny nieobecny na sali).  
Uchwała Nr XIV/69/2015  w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 
w gminie Zblewo w 2016r. w załączeniu do niniejszego protokołu.  
 
Ad.5 
Funkcjonowanie systemu gospodarki odpadami w ramach umowy ze Związkiem Gmin 
 „ Wierzyca”. 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował że ten punkt został umieszczony w porządku sesji, bo 
mieszkańcy otrzymują nowe stawki za odbiór nieczystości  i są mocno zbulwersowani tym, bo wiosną 
tego roku poszedł przekaz do mieszkańców, że prawdopodobnie czekają ich obniżki z tego względu, 
że jest nadwyżka bilansowa w wysokości 3 mln zł. Po partu miesiącach zaczęliśmy się dowiadywać, 
że dzieje się tam ze strony ekonomicznej niedobrze. Parę miesięcy trwało bezkrólewie, w końcu 
p.Krystian Kamień wyraził chęć poprowadzenia tych trudnych tematów i dlatego został poproszony na 
sesję, aby nam to wszystko przedstawić. Jeżeli sytuacja jest nieciekawa to powiedzieć  o kierunkach, 
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programie naprawczym jaki Pan ewentualnie przyjął i o kierunkach wyprowadzania tego związku z 
tych trudności finansowych, które spowodowały podwyżkę opłat za wywóz nieczystości. 
p.Krystian Kamień – Przewodniczący Zarządu Związku Gmin „Wierzyca” poinformował, że pełni 
funkcję przewodniczącego od dwóch miesięcy. W tym czasie musiałem podpisywać pisma o 
podwyżce dla wszystkich mieszkańców.  Związek Gmin Wierzyca został powołany do życia jako 
wydzielona część gminy w związku z odpadami. Po stronie przychodów są wpłaty od mieszkańców i 
składki członkowskie z gmin, po stronie kosztów jest koszt przewozu odpadów do utylizacji, koszt 
utylizacji tych odpadów.   W miesiącu wrześniu 2014r. został ogłoszony przetarg na transport 
odpadów, w pierwszej części został zakończony podpisaniem trzech umów, w drugiej podpisaniem 7 
umów i to było   w grudniu 2014r.  Umowy weszły w życie z dniem  1.01.2015r.  i to  jest przyczyna 
podwyżek bo od 1 stycznia  średnio cena dla związku  wzrosła na koszcie transportu  odpadów  o 
92%. O 92% były wyższe oferty niż związek planował. Dziwi mnie zdanie poprzedniego 
przewodniczącego, że nie będzie podwyżek.  Dochody związku  to wpłaty od mieszkańców i wpłaty z 
gmin i  nie rozumiem tego podejścia. Wzrosły koszty przewozów o 92% i dodatkowo według deklaracji 
zmalała ilość mieszkańców. Według danych meldunkowych do związku należy 196.000 mieszkańców, 
a zadeklarowanych jest  166.000. Zadeklarowanych 30.000 osób gdzieś zniknęło, ale nie w sytuacji 
gdy rośnie ilość odpadów. W 2014r. przyjęto 56.000 ton odpadów, do końca września 2014 było to 
40.883 tony, natomiast już związek przyjął 45.000 ton, czyli12% odpadów więcej niż w roku ubiegłym. 
Jeżeli taka tendencja zostanie utrzymana to będzie prawie  61.000 ton. Ta  malejąca według deklaracji  
ilości mieszkańców   wskazuje na to że  ktoś tutaj niestety oszukał. Jest to druga przyczyna  - wzrost 
ilości odpadów i spadek liczby mieszkańców.  To  była przyczyna dla której związek podjął decyzję o 
likwidacji stawki  za osobę i został przy stawce ryczałtowej.  Naliczać opłaty zgodnie z ustawą  można 
od ilości osób, od gospodarstwa domowego, od ilości zużytej wody, od powierzchni mieszkania i tak 
jest przyjęte w Gdańsku i Gdyni.  Przyczyną deficytu jest to, że tak późno jest wprowadzona 
podwyżka, bo przez 10 miesięcy związek przekazuje podwyższoną opłatę  do przewoźników a po 
stronie dochodów nie ma wzrostu.. Na razie szacujemy, że deficyt wynosi  4 - 5 mln zł. Nie jest on 
przyczyną podwyżek, przyczyną podwyżek jest  wzrost kosztów przewozu odpadów.  Zmienił się 
regulamin utrzymania czystości i porządku  -   została zmieniona minimalna częstotliwość  wywozu 
odpadów co  nie oznacza, że ta częstotliwość przychodzi na mieszkańców,  to oznacza tylko tyle, że 
rozmawiamy z przewoźnikami  na temat  optymalizacji kosztów wywozu odpadów. Kulą u nogi 
Związku jest kwestia ściągalności i to jest dziedzina gdzie na przyszłość trzeba szukać oszczędności. 
To  jest kwestia  kontroli   przedsiębiorców  przewożących  odpady czy nas nie oszukują, to jest 
kwestia  deklaracji D02 – od nieruchomości niezamieszkałych na których powstają odpady 
komunalne, przedsiębiorców zwykłych. U Państwa wzrost odpadów jest jeszcze wyższy, o 18% jest 
więcej odpadów niż  było zakładane jest obecnie dostarczane do Starego Lasu i  to  jest dodatkowa 
sprawa. 
p.K.Włoch sołtys wsi Białachowo zapytał, jak inne firmy w Polsce  dały sobie radę a opłaty dla 
mieszkańca były mniejsze przed samą podwyżką ?  Dlaczego taki zwykły obywatel  ma cierpieć za 
tych co nie płacą ? Wy jako Związek w jakiś sposób  chcecie ściągać pieniądze od tych, którzy nagle 
zniknęli, od  30.000 osób? Czy to będzie już ostatnia podwyżka, czy ktoś może dać gwarancję na to? 
Jak wchodziła ta cała  gospodarka  z tymi śmieciami to jednym z najważniejszych rzeczy była mowa, 
że jak my mieszkańcy będziemy bardziej segregować śmieci  to śmieci będą tańsze, a dlaczego jest 
odwrotnie? Za segregacją idą   zyski dla firm  które je segregują. Jeżeli my jak najwięcej  
wysegregujemy to tak samo Wy macie z tego zysk. Mieszkańcy chyba zaczęli bardziej segregować 
dlatego się ta zwyżka odpadów zrobiła o te 18%. 
p.K.Kamień  odpowiedział, że związek w 2014r, drugi raz ogłosił przetarg . Od 1 lipca 2013r. ustawa 
zobligowała gminy do zajęcia się tym tematem.   W ramach pierwszego przetargi firmy które wygrały    
przyznały się do tego, że dołożyły do całego interesu. p.Kolbusz  twierdził, że całą nadwyżkę którą 
przez lata wypracował musiał dołożyć. Firma Starkom powiedziała, że 1,5 mln zł musiała dołożyć do 
tego interesu. Firma  Sita wykazuje 5 mln stratę. W Polsce też wszędzie tak było. To było coś o czym 
eksperci mówili od samego początku, że ustawa zmonopolizuje rynek, że zmniejszy się konkurencja 
na rynku.  Firmy wystartują w pierwszych  przetargach tylko po to żeby wykosić konkurencję  a  w 
drugich i kolejnych będą podwyższali cenę i tak się stało.  Można było temu zapobiec,  można było to 
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inaczej zrealizować  chociażby przez większy nacisk na firmy wywozowe, może przez utworzenie  
transportu własnego. Na terenie Związku jest 10 sektorów i działają 4 firmy, 2 firmy są spółkami 
komunalnymi,  Starkom- firma komunalna, Skarszewy – zakład komunalny i można było to inaczej 
zrobić.  Inna sprawa to jest kwestia czasu.  Związek ogłosił przetargi  w mojej ocenie  zbyt późno i 
firmy wiedziały że związek stoi pod kreską że zaraz będzie 1 styczeń   i  nie będzie komu wozić 
odpadów i firmy to wykorzystały.  Dopiero od 2015r. powstało narzędzie  które umożliwia  Związkowi 
ściągać należności, bo zmieniła się ustawa – ordynacja podatkowa i  dopiero od marca 2015r. ruszyła 
windykacja i ona się rozwija coraz bardziej  ale jeszcze zbyt mało efektywnie w stosunku do tego co 
powinno być.   Czy będzie kolejna podwyżka -  to w  budżecie na 2016r. nie przewiduje się podwyżek 
dla mieszkańców. Jak będą podwyżki to od 1.01.2017r. Na pewno nie zakłada podwyżki w 2016r.  
Odnośnie segregacji to przetarg był tak rozpisany, że ta sama kwota jest za transport odpadów 
mieszanych jak i segregowanych i przewoźnikowi  nie zależy na tym. Jedyne miejsce gdzie my 
zyskujemy jako Związek jest  Stary Las, gdzie cena na bramie jest inna za odpady zmieszane, inna z 
bio, inna za surowce. Surowce nie są sprzedawane przez Związek tylko przez spółkę Stary Las. I na 
tej bazie są obniżane inne ceny.   Firmy nie powinny segregować, powinny  zbierać selektywnie od 
mieszkańców  i zawozić do Starego Lasu.  To trzeba skontrolować.  Umowa między przewoźnikiem a 
związkiem gmin stanowi że  ma dostarczyć odpady do Starego Lasu.  Trwa kontrola w Starkomie i 
końca kontroli nie widać.  
Radny p.M.Jankowski zapytał, jakie mogą być konsekwencje tego? 
p.K.Kamień odpowiedział, że jeszcze nie chciałby mówić o konsekwencjach, bo to zależy od wagi 
stwierdzonych naruszeń.  
Radny p.K.Niemczyk zapytał, za jaki okres jest przewidywany deficyt w wysokości 4,5 mln zł?  
p.K.Kamień odpowiedział, że taki deficyt  jest przewidywany  na koniec roku. 
Radny p.K.Niemczyk stwierdził, że sprawozdanie już powinno być opublikowane za III kwartał, albo za 
pierwsze półrocze, a  żadnych informacji na ten temat nie ma na BIP, albo Pan mi pokarze gdzie to 
jest, bo jestem biegły w internecie, ale tego  nie znalazłem. Ja słyszałem o wyższych kwotach niż to 
4,5 mln i chciałbym to potwierdzić, ale nie mam możliwości. Czy jest możliwość dostarczenia do gminy 
sprawozdań finansowych na bieżąco ? 
p.K.Kamień wyjaśnił, że dowie się dlaczego nie ma sprawozdań finansowych. 
p.K.Niemczyk stwierdził, że chce, aby sprawozdanie za III kwartał trafiło na ręce Pani Skarbnik albo do  
Pana Wójta albo na stronę. Dodał, że my nie wiemy co firmy ładują, dokąd wywożą, nikt  nie sprawdza 
deklaracji, płatności, przetarg był pisany na kolanie. W związku parę osób pracuje i co robią, bo 
pracownicy związku  niczego nie kontrolują.  Powiadomienie o podwyżce dostali mieszkańcy listem 
poleconym, ale dlaczego o pozostałych zmianach które wchodzą od 1 października mieszkańcy  nie 
zostali  powiadomieni? Powinni włożyć do kopert  inne informacje, bo niektóre rzeczy się zmieniły. Gro 
mieszkańców nie wie, że opłaty uiszcza  się  comiesięcznie a nie raz na dwa miesiące. Pana Pomina 
prosiłem o ulotkę, mieszkańcy mieli dostać ulotkę plus harmonogram wywozu i proszę uzupełnić to. 
Umowa z Sitą podpisana jest  na ponad 3 lata, zerwanie jej jest na chwilę obecną niemożliwe, 
negocjowanie warunków jest niemożliwe czyli to  jest i pętla. 
p.K.Kamień wyjaśnił,  że odbywa się kontrola  od 2 miesięcy  firmy Starkom, są też wyrywkowe 
kontrole, zgodnie z rozporządzeniem pojazd wyjeżdżający z placu powinien być pusty i to jest 
sprawdzane wyrywkowo. Wyrusza na trasę  na której jest sygnał GPS ściągany od niego.  Jak trafia 
do Starego Lasu to jest waga wjazdowa, wyjazdowa, kamery i jest ten element kontroli.   Element 
kontroli mieszkańców trzeba jak najszybciej poprawić. W związku  jest 20 etatów i te 20 etatów nie 
skontroluje 40 tys. nieruchomości,  bądź 196.000 mieszkańców. Jeden pracownik na 10.000 
mieszkańców to jest kpina i  to trzeba zmienić.  Kwestię przetargu to ja bym to wszystko  zrobił 
inaczej. Umowa z Sitą to jest kilka możliwości: zerwanie umowy, zapłacenie kasy, bądź z winy 
wykonawcy, ale zostajemy  z problemem, bo ktoś musi dalej wywozić odpady. Musi być więc dobrze 
rozpisany przetarg, musi być przewoźnik.    
p.K.Włoch zapytał, czy tego nikt nie wiedział przed podwyżkami? 
p.K.Kamień odpowiedział, że jest od 4 miesięcy przewodniczącym zarządu i próbuje ten temat 
ogarnąć i na pewno  by to inaczej zrobił. Dlaczego mieszkańcy nie dostali ulotek to nie wiem. Nie 
zgadzam się z Panem, żeby przesyłać uchwałę, która nie jest harmonogramem i która tylko zamiesza 
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mieszkańcom w głowach,  bo tam się nic nie zmienia  i  wywóz będzie dalej realizowany tak jak był.  
Sprawdzę dlaczego dane finansowe nie są na stronie internetowej  i na pewno Wójt dostanie 
sprawozdanie finansowe i wszystkie gminy w związku. Związek musi działać w sposób bardziej 
przejrzysty i we współpracy z gminami. Nie rozumiem dlaczego ta współpraca tak się rozjechała, a 
tymczasem związek jest wydzieloną częścią gminy .  
Radny p.K.Niemczyk dodał, że mieszkańcy zawracają uwagę na to, że są informowani  po fakcie, są 
stawiani pod ścianą, o zmianach harmonogramu, o zmianach w opłatach. Ten harmonogram do listu z 
opłata mógł być dołączony.  
p.K.Kamień wyjaśnił Panu Radnemu, że harmonogram się nie zmienił.  
Radny p.K.Niemczyk stwierdził, że  harmonogram do mieszkańców jeszcze nie dotarł. 
p.K.Kamień dodał, że  nie dotrze w najbliższym czasie, bo  dopóki nie skończymy rozmów z 
przewoźnikami, gdzie rzeczywiście chodzi o to, aby te transporty były pełne, to nie będzie zmiany 
harmonogramu.   
Radny p.K.Niemczyk poinformował, że  nie płacimy przewoźnikowi za  wożenie powietrza 
kilometrowo, my płacimy od tony  odpadów.   
p.K.Kamień wyjaśnił, że przedsiębiorca do kosztów przewozu tony odpadów doliczy sobie też koszty 
pustych przejazdów. 
Radny p.K. Niemczyk zauważył, że  umowę ma podpisaną na tonę odpadów . 
p.K.Kamień wyjaśnił, że jest bez sensu żeby dwa razy jeździł pustym pojazdem.  
Radny p.K.Niemczyk zapytał, czy mamy możliwość negocjacji tej umowy z Sitą? 
p.K.Kamień odpowiedział, że ustawa prawo zamówień publicznych, która mówi o tym, że zabrania się  
zmian w umowie, chyba że zamawiający przewidział tryb zmiany i akurat w tym aspekcie jest tryb 
określony.  
Radny p.K.Surówka stwierdził, że to związek się sam ugotował i nas wszystkich klientów. 
p.K.Kamień  wyjaśnił, że nie do końca jest to wina związku, bo ustawa od samego początku była 
wadliwa. Jest też rozporządzenie w sprawie warunków, które musi spełniać przedsiębiorca wywożący 
odpady. To rozporządzenie wykosiło nam przedsiębiorców i to jest błąd. Jeżeli to rozporządzenie 
mówi o tym jaką przedsiębiorca musi mieć bazę, jakie ma  mieć samochody, że musi mieć  minimum 
dwie śmieciarki, dwa samochody do selektywnej i jeden pojazd bez funkcji kompaktowania  czyli musi 
mieć 5 pojazdów  jest złe.  Po stronie Wierzycy na pewno leży kilka błędów i dlatego ja się pojawiłem, 
żeby te błędy wyeliminować.  
Radny p.M.Reszka zapytał odnośnie deficytu? 
p.K.Kamień poinformował, że było 293.000zł nadwyżki w ubiegłym roku, ale jeżeli przez 9 miesięcy 
wozi się odpady po dużo zawyżonej cenie, o 92% gdzie  kontrakt z kodem odpadów to jest 62% 
budżetu to o czym my mówimy? 
Radny p.R.Skrzypczak zapytał jaki jest pomysł na naprawę tego stanu i kto ma pokryć ten  deficyt? 
p.K.Kamień odpowiedział, że gminy z budżetu pokryją deficyt. Trzeba skontrolować deklaracje od 
przedsiębiorców, system nie promuje selektywnej zbiórki.  Trzeba przeprowadzić negocjacje z 
przewoźnikami. Kolejna  kwestia to  ściągalność i kontrola, bo nieściągnięte należności to ponad  4,5 
mln zł. Jaki jest procent nieściągalności przez gminę ? W związku to  jest około 14% na 196.000 
mieszkańców. Są to i ludzie biedni, skrajnie biedni i ludzie uchylający się od płacenia i ich tylko trzeba 
wyłapać.  
p.Ewa Borzoskowska mieszkanka gminy poinformowała,  że jest wywóz odpadów i ona produkuje 
odpady i nawet  nie ma ½ pojemnika co dwa tygodnie i tych 10 zł dodatkowych nie zapłaci, bo  jej nie 
stać.  Pan sobie zrobił podwyżkę, my o tym dobrze wiemy, bo można to też skontrolować ale my z 
czego mamy płacić? 
p.K.Kamień wyjaśnił, że przechodząc ze Starego Lasu  do Związku  na pewno nie miał  podwyżki. 
p.E.Brzoskowska dodała, że może dla tego że za krótko Pan jest, ale na pewno Pan sobie  zrobi i 
trzynastkę i czternastkę  a nas na to nie stać, tu jest dużo biednych ludzi  dla nas 10 zł to też jest 
dużo. Te 44 zł to też jest dużo. Ja podpisywałam deklarację, ale przed deklaracją ja nawet tego 40 nie 
płaciłam. Jak ja  tych 10 zł dodatkowych nie zapłacę to co z tym zrobicie? Ja już rozmawiałam z 
sąsiedztwem i  my złożymy pozew zbiorowy.    
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p.K.Kamień wyjaśnił, że według ustawy  o utrzymaniu czystości i porządku nie ma naliczania opłat od 
ilości odpadów. Cel był taki, że obojętnie ile wyprodukujemy odpadów  to będziemy płacić tyle samo. 
Jest raport NIK co do ustawy i nie jest źle, bo ilość nielegalnych wysypisk się nie zwiększyła. Ten 
system naliczana opłat się związkowi  udał, nie ma wysypywania śmieci do lasów,  nie udała się 
sprawa z tym przetargiem .  
p.E.Brzoskowska stwierdziła, że tego nie rozumie, bo każdy kto produkował odpady to produkuje, 
jeden śmietnik był odbierany i będzie odbierany,  samochód jeździ tak jak jeździł, cena paliwa też stoi 
w miejscu. 
p.K.Kamień wyjaśnił, że z roku na rok 18% więcej odpadów z gminy Zblewo jest dostarczane. Przed  
1.07.2013r. to każdy podpisywał umowę  i gmina miała obowiązek kontrolowania czy takie umowy 
zostały zawarte. Ile było zawartych umów wtedy?  Rekordowe gminy miały 90%. Teraz wszyscy są 
objęci systemem, teraz są po 3 pojemniki na każdej posesji i ile wyprodukują śmieci to tyle zostanie 
zabrane. 
Radca prawny p.A.Gautier zapytał na podstawie jakich  wskaźników ustalono opłaty za śmieci?. 
p.K.Kamień odpowiedział, że ilość przyjętych odpadów w Starym Lesie. 
Radca prawny p.A.Gautier zapytał w jaki sposób uzyskał te informacje? 
p.K.Kamień odpowiedział, że samochód bierze odpady po trasie przyjeżdża do Starego Lasu, tam jest   
ważony z odpadami i przy wyjeździe zważony  bez odpadów. 
Radny p.M.Jankowski zapytał, czy jest możliwość ingerencji ręcznej na wadze, w system w Starym 
Lesie? 
p.K.Kamień odpowiedział, program wagowy jest tylko i wyłącznie dostępny na wadze, tam dostęp  
mają  tylko wagowi, obok jest placówka ochrony,   tam jest też kamera wjazdowa i wyjazdowa i według 
niego nie ma takiej możliwości.  
Pan Sekretarz ustosunkowując się do umowy z Sitą i kar umownych w niej zwartych zapytał, bo jest 
zapis, że zamawiający ma prawo naliczyć karę umowną za nienależyte wykonywanie obowiązków  z 
zakresu kontroli nieruchomości, czyli  braku właściwej reakcji na niedopełnienie obowiązku właściciela 
nieruchomości w zakresie selektywnego zbierania odpadów komunalnych  w wysokości 2.000zł  To 
jest  kara jaką Związek może nałożyć na wykonawcę. Czy związek kiedykolwiek nałożył  taką karę 
ponieważ ilości złożonych deklaracji w związku z selektywnym zbieraniem odpadów przez właściciela 
nieruchomości wynosi około 90% ,  a słyszeliśmy również że ilość śmieci zmieszanych w całym 
systemie jest ponad 60%. Więc jest pytanie ile kar nałożono  Sicie i podwykonawcy firmie Starkom? 
Pytam dlatego, że są tutaj konkretne warunki wypowiedzenia umowy, jak ktoś nie wypełnia warunków 
umowy dostaje ostrzeżenie, a następnie można taką umowę zerwać. Jest jeszcze zapis odnośnie 
możliwości zmiany zawartej umowy, który mnie zbulwersował,  że umowę można  zmienić wtedy gdy 
wzrośnie minimalne wynagrodzenie, my wiemy że wzrośnie minimalne wynagrodzenie od stycznia  i 
co autor miał na myśli wpisując coś takiego?  Można również zmienić umowę wtedy gdy zmienia się 
częstotliwość wywozu i  czy w związku ze zmniejszeniem ilości wywozu na terenie związku czy  są 
jakieś konkretne informacje od  Związku o negocjacjach ze Sitą czy Starkomem?  
p.K.Kamień odnośnie kary w wysokości 2.000zł odpowiedział, że  jego poprzednik żadnej jeszcze kary 
nie   nałożył, w tej chwili trwa postępowanie  kontrolujące Starkom.  Odnośnie  zmiany  częstotliwości 
to nie skończyły się jeszcze rozmowy.  Zapis dopuszczający zmianę umowy w przypadku zmiany 
wynagrodzenia  to  sam zadałem też takie pytanie i uzyskałem odpowiedź, że prawo zamówień 
publicznych zmieniło w tę stronę żeby tego typu zapisy dopuścić. Nie weryfikowałem tego, bo co to 
zmieni na chwilę obecną?  Ta umowa została podpisana i możemy ją albo zerwać albo nie i sam 
uważam, że to jest bzdura.  
p.Barcikowski zapytał, dlaczego podwyżki które nastąpiły są z datą wsteczną, bo płatność była raz na 
dwa miesiące? 
p.K.Kamień odpowiedział, że od lutego opłaty zmieniły się z dwumiesięcznych na  miesięczne. 
p.Barcikowski dodał, że o tym nikt nie  wie.  
p.K.Kamień poinformował, że jest w związku od dwóch miesięcy i nie jest w stanie odpowiedzieć na 
to, dlaczego nikt o tym nie poinformował. O zmianie stawek poinformowaliśmy szybko bo akcję  
zakończyliśmy 6 października, a płatności były do 25 października.  
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Wójt Gminy  poinformował, że w tym zakresie wątpliwości jest dużo, wszystkim nam zależy na tym, 
aby śmieci były jak najtańsze. Wątpliwości jest tutaj bardzie wiele.  My po to wstąpiliśmy do związku, 
aby było taniej.  Ja sobie zrobiłem analizę tego, jak to wygląda w innych gminach, gdzie nie ma 
związku. W Czersku, Brusach, Stężycy jest taniej. W Stężycy nie ma problemu śmieci, nie ma związku 
i tam jest bilans dodatni i nie zamierzają podnosić ceny śmieci.  W gminie tej nie ma zadłużenia, nikt o 
śmieciach nie wie.  U nas jest niekorzystnie podpisana umowa, podział na sektory  z Lubichowem jest 
dla nas zły. Ja uważam, bo rozmawiałem wcześniej z Panem Przewodniczącym i jest to pomysł Pana 
Przewodniczącego,  żeby  stworzyć w gminie komisję, która sprawdzi w jakim kierunku iść, czy iść 
dalej  w to, czy wyjść ze związku. Członków w związku  jest wielu, są miasta i wsie. Jak by to było w 
gminie to wiemy o  wszystkich problemach. Teraz ja o wielu rzeczach nie wiem. Powinniśmy stworzyć 
komisję, która oceniłaby wszystkie za i przeciw.  Powinien być jasny sygnał dla mieszkańców, jaki jest 
najlepszy kierunek.   
p.K.Kamień poprosił, aby na chłodno to przeanalizować nie przez pryzmat emocji, a przez pryzmat 
liczb. Należy sprawdzić to pod względem finansowym bo ten kierunek jest najważniejszy.  Ja jestem 
ekonomistą i też będę porównywał ceny.  Cena jaka jest całego  systemu to polega na tym : odległość 
od zakładu do którego się wywozi,  trudność odebrania, ilość pojemników, częstotliwość.  To są 
podstawowe warianty, główne czynniki każdego systemu. Wasza odległość jest niewielka do Starego 
Lasu, Państwo sąsiadujecie ze Starym Lasem i   nie rozumiem dlaczego u Państwa jest tak wysoka 
cena. Jak to się stało, że Zblewo ma tak wysoką cenę? 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że widzi ze strony p.Krystiana ogromną wolę naprawczą. 
Jak my się zajmiemy tym, to czy możemy liczyć na dane transparentne  ze związku, bo my się liczymy 
z ewentualnym wyjściem ze związku? Żeby to jednak wiedzieć musimy mieć pełną wiedzę .  
p.K.Kamień odpowiedział, że po to przyszedł do związku, aby sprawdzić i sam sobie udzielić 
odpowiedzi. Związek jest wydzieloną częścią gminy i macie Państwo święte prawo, aby uzyskiwać  
wszystkie informacje.  
Radny p.M.Kubik zapytał p. Krystiana, czy rozmawiał  z sołtysem  wsi Stary  Las, który nas na 
ostatniej sesji zaniepokoił informacjami na temat składowania tych odpadów? 
p.K.Kamień odpowiedział, że odbyło się takie spotkanie robocze na wniosek Wójta Gminy Zblewo. 
Jeśli chodzi o sposób funkcjonowania   Zakładu Utylizacji Odpadów Komunalnych „ Stary Las”, to nie 
podlega Związkowi,  związek nie jest udziałowcem  spółki Stary   Las.  Ja sołtysa znam dobrze , 
rozmawialiśmy wielokrotnie. Zdaniem p. Urbana, który jest prezesem Zakładu  nie dzieje się tam nic 
strasznego, jest wszystko zgodne z normami.  Związek kontroluje Stary las, ale wyłącznie  w aspekcie 
przywożenia odpadów. Nas interesuje efekt ekologiczny, że wskaźniki są osiągnięte. Jeżeli p.Urban 
stwierdza, że jest wszystko zgodnie z przepisami prawa normami, że wskaźniki będą osiągnięte, tym 
bardziej że jest tam kontrola Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony  Środowiska. 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że Pan Wójt  zasygnalizował już moją propozycję 
powołania uchwałą  Rady Gminy komisji problemowej do przeprowadzenia dogłębnej analizy skutków  
w związku z ewentualnym wyjściem lub pozostaniem w Związku Gmin „ Wierzyca”. Taka komisja 
spokojnie, bez emocji powinna przygotować taką analizę i Rada wtedy zdecyduje co dalej robić, czy 
zostajemy, czy wychodzimy ze Związku. 
Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały. 
Radny p.S. Fojut zapytał o skład osobowy tej komisji. 
Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że skład będzie ustalony później, na razie jest to uchwała 
intencyjna. 
Za podjęciem uchwały  głosowali wszyscy Radni. 
Uchwała Nr XIV/70/2015  w sprawie wyrażenia zgody na powołanie komisji do opracowania analizy 
skutków związanych z ewentualnym wyjściem Gminy Zblewo ze Związku Gmin  „Wierzyca” lub 
dalszym pozostaniem w tym Związku  w załączeniu do niniejszego protokołu. 
 
Ad. 9  
Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015r.  
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. 
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Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 
przedstawił Radny p.J. Czubek.  
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 
Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 
Uchwała Nr  XIV/71/2015 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2015r. w załączeniu do niniejszego 
protokołu. 
 
Ad.10 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2015- 2027. 
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 
przedstawił Radny p.J. Czubek.  
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 
Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 
Uchwała Nr  XIV/72/2015 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2015-2027 w 
załączeniu do niniejszego protokołu. 
 
Ad.11 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości. 
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 
Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
p.R.Gollus wyjaśniła, że działki nr 280/8 i 474/3 stanowią współwłasność Gertrudy i Tadeusza 
Czaplewskich i zlokalizowana jest w pasie drogowym drogi dojazdowej do szkoły w Bytoni. W celu 
uregulowania stanu prawnego nieruchomości, wykupienie gruntu przez Gminę Zblewo jest zasadne. 
Działka nr 128/25  stanowi własność Idziego Lampkowskiego i stanowi drogę wewnętrzną na osiedlu 
działek mieszkaniowych jednorodzinnych.  W celu uregulowania stanu prawnego nieruchomości, 
wykupienie gruntu przez Gminę Zblewo jest zasadne. 
Działki nr 44/21, 44/23, 44/25 położone w Bytoni stanowią własność  Pietruszki Adama. Działki 
niezbędne są do poszerzenia pasa drogowego ulicy Dworcowej. W celu uregulowania stanu 
prawnego nieruchomości, wykupienie gruntu przez Gminę Zblewo jest zasadne. 
Działka nr 459/1 stanowi własność Roskwitalskiego Józefa i niezbędna jest pod realizację inwestycji 
budowy chodnika Zblewo-Pinczyn. W celu uregulowania stanu prawnego nieruchomości, wykupienie 
gruntu przez Gminę Zblewo jest zasadne. 
Radny p.K.Niemczyk zwrócił uwagę na to, aby te nieruchomości były kupowane w cenach niższych 
niż zaproponowane przez jednego z  właścicieli, bo ta cena była wyższa,   w cenach rynnowych albo  
na podstawie wyceny. Poinformował również, że mieszkańcy wsi Pinczyn  zostali wprowadzeni przez 
między innymi Urząd Gminy Zblewo w błąd podczas spotkania, które odbyło się na początku tego roku 
odnośnie budowy chodnika przy ul. Pinczyńskiej, między Pinczynem a Zblewem. Cieszymy się bardzo 
że ten chodnik powstaje na krótkim odcinku jak na razie, ale powstaje. Chodzi o sprawę wcześniejszej 
wycinku drzew. Tam był plan taki  części mieszkańców i też  wniosku,  żeby wyciąć wszystkie  drzewa 
między Pinczynem a Zblewem i wtedy doszło do tego, że jest możliwość wybudowania  chodnika za tą 
linią drzew.  Z tego co było  przekazane te drzewa mogłyby zostać, mieszkańcy którzy posiadają 
grunty oddadzą te grunty za symboliczną złotówkę. Mamy tutaj etap 300 m chodnika i pierwszy wykup 
gruntu i to nie będzie symboliczna złotówka, na komisji była mowa o wartości i gmina Zblewo troszkę 
wprowadziła w błąd w tym względzie, że już te wykupy były podpisane, jak się dowiedzieliśmy na 
komisji,   dwa lata wcześniej. Gmina Zblewo na dzień spotkania z mieszkańcami już co najmniej od 
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półtora roku wiedziała, że cena będzie wyższa niż  symboliczna złotówka  jak zapewniali obrońcy 
drzew.  
Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy to  gmina Zblewo powiedziała, że za symboliczną złotówkę? 
Radny p.K.Niemczyk odpowiedział, że nie, tylko obrońcy drzew powiedzieli, że będzie przekazane za 
symboliczną złotówkę.  Gmina  Zblewo nie przekazała też tej informacji, że już wie, że to nie  będzie 
za symboliczną złotówkę i wtedy mieszkańcy podjęli decyzję że jeżeli faktycznie da się wykupić te 
grunty za symboliczną złotówkę to niech idzie za drzewami i drzewa rosną. Teraz mamy pierwszy 
wykup   odcinka 300 m i czeka nas dalszy wykup .  
Przewodniczący Rady Gminy stwierdził że osoby które o tym mówiły były do tego nieuprawnione. 
Wójt Gminy  stwierdził, że Radny ma rację, ale najważniejszym aspektem jest to, że będzie realizacja 
tego chodnika. To jest najważniejsze.  Kwestia bardzo istotna bo wiąże się z kosztami, najpierw 13 
tys, potem 30 tyś zł ale to jest tak jak powiedziałem, na zasadzie współpracy  ze Starostwem i 
Powiatowym Zarządem Dróg. To jest już w mojej gestii i ja będę mówił na bieżąco jak to zostało 
zrealizowane, bo jest niedopuszczalne abyśmy za wszystko płacili.   Projekt i wykup gruntu powinien  
być po stronie  Starostwa. My się dogadaliśmy i nie będzie to tak, że teraz za wszystko płacimy.  
Zarząd Dróg Powiatowych  jest tak dobrze nastawiony do gminy Zblewo i to jest coś niesamowitego.  
Jak  czegoś nie damy od siebie to nic nie otrzymamy.  Mieliśmy również spotkanie z radnymi 
powiatowymi na temat realizowanych inwestycji. 
Za podjęciem uchwały głosowało 11 Radnych i 2 Radnych wstrzymało się od głosu.  
Uchwała Nr XIV/73/2015 w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości w załączeniu do  
niniejszego protokołu. 
 
Odnośnie podjętej uchwały Wójt Gminy poinformował, że na następną sesję poprosi p. Piotra 
Chrzanowskiego, aby raz na zawsze zamknąć temat, czy to miało iść za drzewami, czy te drzewa 
miały być wycięte. Niech pokaże projekt jaki był przedstawiony i nich to wyjaśni. Ja wiem, że chodnik 
miał iść za drzewami, a wycięte miały być tylko trzy drzewa, które kolidowały. Niech to wyjaśni na 
miejscu jak to było.  Dla mnie jest pole do manewru, aby Pan Idzi nie  brał 35 zł bo uważam, że 
zasadne jest to, aby wszyscy brali tę samą cenę.  Ja się postaram wspólnie z p.Ritą żeby negocjacje 
były jak najbardziej dla nas korzystne.  
 
Ad. 12 
Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Zespołu Ekonomiczno-
Administracyjnego Placówek Oświatowo-Wychowawczych w Zblewie. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 
przedstawił Radny p.J.Czubek. Stanowi ono załącznik do niniejszego protokołu.  
p.M.Mischke wyjaśnił, że uchwała jest sporządzona, gdyż poprzedni statut był uchwalany w 2006 i 
2007r. i od tego czasu zakres prac się bardzo zmienił. Państwo scedowało wiele innych zadań, który 
nie było wcześniej. Ta stara struktura organizacyjna nie przewiduje stanowisk, które już po części 
funkcjonują  i stąd wniosek o zmianę statutu, bo zadania wzrosły, jest duża odpowiedzialność, 
niektóre stanowiska wymagają wiedzy fachowej. 
Za podjęciem uchwały głosowało 12 Radnych i 1 Radny wstrzymał się od głosu.   
Uchwała Nr XIV/74/2015 w sprawie wprowadzenia zmian do Statutu Zespołu Ekonomiczno-
Administracyjnego Placówek Oświatowo-Wychowawczych w Zblewie w załączeniu do niniejszego 
protokołu.  
 
Ad.13 
Rozpatrzenie skarg na działania Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zblewie. 
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 
przedstawił Radny p.J. Czubek.  
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 
Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
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Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że wszyscy Radni jeszcze przed Komisjami otrzymali te 
skargi wysyłane przez prezesa Stowarzyszenia „Pogoda”. Są to dwie skargi identycznej treści, które 
trafiły do różnych instytucji : PFRON, Pan Wojewoda, Pan Marszałek, Wydział Polityki Społecznej. 
Stanowiska Komisji mówią same za siebie, że te skargi są niezasadne. My  musimy w końcu ten 
temat zamknąć albo spróbować zamknąć.  
Radca prawny p.A.Gautier  wyjaśnił, że  w uchwale wskazano skargi identycznie treściowo, albowiem 
skierowano je do wielu różnych organów, mamy co najmniej cztery skargi identycznej treści i stąd 
żeby ukrócić na przyszłość procedurę i wypowiedzieć się raz a dobrze i temat zamknąć.  Stąd mamy  
uchwały różnej treści, jedna odnosi się do mieszkań druga do działalności Środowiskowego Domu 
Samopomocy Gminy Zblewo. 
Przewodniczący Rady Gminy wtrącił, że mamy w sumie  trzy uchwały. 
Radca prawny p.A.Gautier  potwierdził, że są  trzy uchwały, dwie odnośnie kierownika GOPS i jedna 
odnośnie pracowników GOPS. Podejrzewam, że skargi zostały wywołane tym, że gmina weszła w 
posiadanie części budynku, które zajmowało dotychczas Stowarzyszenie „Pogoda”, na mocy 
postanowienia Sądu Rejonowego w Starogardzie Gdańskim.  Był tutaj niezbędny udział komornika. 
Bardzo szczegółowo w skardze opisano całą tę sytuację, niemniej jednak Gmina Zblewo przy pomocy 
komornika działała na podstawie orzeczenia wydanego przez Sąd. Pozostałe zarzuty to są tak 
naprawdę gołosłowne stwierdzenia, które nie są poparte żadnymi postępowaniami ani karnymi, 
przygotowawczymi, sądowymi, a należy wskazać  to nie Rada Gminy jest właściwa do ścigania 
przestępców tylko policja i prokuratura. Stąd trudno, aby Rada Gminy czyniła ustalenia, które czynić 
powinny inne organy. Jest jeszcze trzecia uchwała odnośnie pracowników GOPS i tutaj zważywszy na 
fakt, że kpa przewiduje taką możliwość, aby mógł się wypowiedzieć bezpośrednio kierujący i jest 
propozycja, aby na tę  skargę  odpowiedziała kierownik GOSP, albowiem jest bezpośrednim 
przełożonym swoich pracowników.   Ona posiada największą wiedzę odnośnie działalności terapeutek 
i zajęć jakie wykonują.  
Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że jeżeli  wpłyną jeszcze skargi identycznej treści to do tego 
tematu już  nie wracamy.  
p.A. Wojak – Kierownik GOSP  odnośnie swoich pracowników poinformowała, że miała dać 
argumenty i te argumenty ja Państwu dałam.  Ja wałkuję to od kwietnia, chyba jakieś fatum nad GOPS 
wisi  i ja wiem tylko jedno, że wczoraj była kontrola  Wydziału Polityki Społecznej, o czym tutaj Pan 
Przewodniczący nie powiedział. Wydział Polityki rozmawiał z częścią  Radnych, chociaż ja prosiłam 
Radnych na poprzednich komisjach żeby też  brali udział w tym spotkaniu.  Oni specjalnie przyjechali 
na kontrolę doraźną do Ośrodka Pomocy. Spotkali się i z Panem Wójtem i z Radnymi  i moim zdaniem 
zostało wszystko powiedziane. Ja już jestem tym tak strasznie zmęczona i nam już wszystkim brakuje 
sił.  
Przewodniczący Rady Gminy    potwierdził, że wczoraj była ta komisja oświatowa i była ta kontrola 
wywołana skargą. Panie z Urzędu Wojewódzkiego po prostu muszą reagować, chociaż same 
powiedziały, że  to jest co najmniej  śmieszne, że ciągle  Oni piszą i byśmy musieli postarać się 
ukrócić to. Wiem, że bardzo nad tym problemem pochyliła się Komisja Oświaty. 
Radny p.J.Czubek – Przewodniczący Komisji Oświaty poinformował, że na pewno co do tej skargi to 
Komisja Oświaty wszystkie te rzeczy omawiała, były spotkania. Bardzo w to zaangażowała się 
p.Stasia   i dziękuje jej za to i proszę, aby p.Stasia przedstawiła to Radnym. 
Radna p.S. Cherek stwierdziła, że nie trzeba jej dziękować, bo to jest obowiązek wszystkich Radnych, 
to co robimy. Jeśli chodzi o dochowanie staranności i urzędniczej i nas Radnych to wszystko zostało  
naprawdę dochowane. Bulwersującym jest to, że przez ileś  miesięcy od uchwały Rady Gminy 
poprzedniej kadencji nie można było odzyskać prawa do naszego mienia, gdzie pracują nasi 
pracownicy zatrudnieni przez Gminę. Dlatego dochowanie wszelkich formalność naprawdę się opłaca 
Państwo Radni nawet wtedy, gdy czegoś tam bardzo chcemy przestrzegać. Wtedy gdy są skargi jest 
się do czego odwołać. Wczorajsza komisja nam to pięknie udowodniła. Cieszę się, że tak dobrze to 
dla nas wypadło jako dla  Gminy. To co my robimy to przede wszystkim   musimy uporządkować 
nasze prawo i też stosunek do naszego prawa. Nie możemy  prawa miejscowego tak sobie dowolnie 
traktować, bo komuś się tak podoba i go nie respektuje, mało skarży się na niego, skarżyć się jednak  
każdy może bo też jest takie prawo. Poza tym też jest tak, że nie respektuje postanowień Sądu i 
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tworzy zły wizerunek gminy   na zewnątrz. To trzeba przede wszystkim powiedzieć i taka będzie 
odpowiedź do Pana Prezesa Pana Wojciecha. Panie z Urzędu Wojewódzkiego zobowiązały się, że 
taką odpowiedź wystosują i Radę z tego obowiązku zwolnią.  
p.A. Wojak wyjaśniła, że Rada Gminy musi odpowiedź na dwie skargi, Pani Ewa Szczypior dzisiaj 
dzwoniła mówiąc, że odniosła takie wrażenie chyba jej Rada nie zrozumiała. Oni dadzą  odpowiedź 
jeśli chodzi o te swoje pisma, a Rada która dostała skargi na działalność GOPS musi dać też 
odpowiedź do tych wszystkich instytucji, jakie Rada podjęła działania w tej kwestii. 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że Radni dobrze zrozumieli p.Ewę Szczypior. Ich 
wczorajsza kontrola i ta pozytywna wysoka ocena daje nam jakby następny jeszcze dowód że mamy 
rację, że Pani ma rację, że ten Pan chyba nie wie co czyni. Odpowiedzieć  natomiast musimy 
wszystkim instytucjom  i dlatego w uchwale jest zapis, że identyczne treściowo. 
Radna p.S. Cherek poinformowała następnie, że wszystkie Komisje uznały skargi za bezzasadne i 
odczytała uzasadnienie tej decyzji.  Uzasadnienie w załączeniu do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że do przegłosowania w sumie są  trzy uchwały, jedna dotyczy 
skargi na Panią Kierownik, druga dotyczy skargi na Panią Kierownik a trzecia dotyczy tego że skarżył 
się na pracowników GOPS i podejmujemy uchwałę o tym, aby Pani Kierownik te sprawy rozpatrzyła i 
nas o tym powiadomiła. 
Przewodniczący Rady Gminy   odczytał projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skarg na kierownika 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zblewie. 
Za podjęciem uchwały  głosowali wszyscy Radni. 
Uchwała Nr XIV/75/2015 w sprawie  rozpatrzenia skarg na kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Zblewie w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Rady Gminy   odczytał kolejny projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skarg na 
kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zblewie. 
Za podjęciem uchwały  głosowali wszyscy Radni. 
Uchwała Nr XIV/76/2015 w sprawie  rozpatrzenia skarg na kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Zblewie w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Odnośnie projektu trzeciej uchwały Radca prawny p.A.Gautier  wyjaśnił, że ta uchwała dotyczy 
przekazania w części dotyczącej pracowników, co do kierownika to Rada Gminy jest właściwa do 
rozpatrzenia, natomiast skarga dotyczy kierownika i pracowników GOSP. Z tych też względów w 
części dotyczącej pracowników jest projekt uchwały, aby przekazać kierownikowi GOSP do 
rozpoznania i do  sporządzenia szczegółowego uzasadnienia bo posiada znacznie większą  wiedzę i 
wiadomości dotyczące pracowników. Pani kierownik jest zobligowana do tego, żeby potem 
przedstawić stanowisko Radzie Gminy, która  z kolei zawiadomi skarżącego o rezultacie.  
Radny p.J.Czubek stwierdził, że to było wszystko rozpatrywane na Komisjach, wiadomo że wszyscy 
pracownicy pracowali kiedyś w „Pogodzie”. 
Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że aby skarżący nie zarzucił, że się nie zajęliśmy pracownikami 
to trzeba to rozpatrzyć.    
Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały w sprawie przekazania skarg na pracowników 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej kierownikowi GOSP. 
W tym momencie nastąpiła dyskusja na temat  konieczności podejmowania takiej uchwały trudna do 
odtworzenia w słowach.   
Gdy nastąpiła cisza p.A. Wojak poinformowała,  że Państwo Radni otrzymali również pismo rodziców 
które było kierowane do Ministerstwa i to już mówi chyba wszystko za siebie i ja już nie wiem czy ja 
mam dziesięć razy to samo pisać?  Radni dostali praktycznie wszystko na komisjach.  
Następnie p.A.Wojak poprosiła Pana Przewodniczącego o odczytanie listu rodziców. 
Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że nie ma tego listu. 
Radna p.S. Cherek poinformowała, że wszelkie procedury zostały zachowane, wszystkie zakresy 
skarg zostały rozpatrzone i na kierownika i na pracowników i na Środowiskowy Dom. Pani Ania 
przekazała materiały, rodzice przynieśli pismo, Pan Wójt też jest w to zaangażowany, my też jesteśmy 
zaangażowani. Wszystko zostało zachowane i teraz to wszystko należy skomasować do jednej 
uchwały, że te procedury zostały wszystkie zachowane i jesteśmy w ich posiadaniu.  
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Radca prawny p.A.Gautier   wyjaśnił, że chodzi tutaj tylko o kwestię uzasadnienia i nie ma przeszkód 
aby podjąć uchwałę podobną do tych poprzednich.  
Następnie   odczytał projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skarg na pracowników Gminnego 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Zblewie.  
Za jej podjęciem  głosowali wszyscy Radni. 
Uchwała Nr XIV/77/2015 w sprawie rozpatrzenia skarg na pracowników Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej w Zblewie. 
Radna p. S.  Cherek stwierdziła,  że jest bardzo dumna z rodziców i  opiekunów osób 
niepełnosprawnych. To jest pierwsza jak na razie pozytywnie nas usposabiająca sprawa, która 
znalazła pozytywny wydźwięk wśród rodziców, Radnych, Wójta. Te wszystkie trzy podmioty 
zjednoczyły się w jednej sprawie i doszliśmy w końcu do jakiegoś konsensusu i mamy ustalenia. 
Trzymajmy się tego bo jestem naprawdę dumna.  
Przewodniczący Rady Gminy wyraził podziękowanie dla rodziców za to, że tak zwarcie idą razem z 
Radą.  
 
Ad.14     
Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Zblewo do złożenia wniosku o 
dofinansowanie ze środków Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 
2016-2019 na realizację inwestycji pn. „ Przebudowa ul.Gajowej w Pinczynie – droga Nr 210003G” . 
Stanowisko Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów przedstawił Radny p.R.Skrzypczak. 
Stanowisko Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury, Sportu, Turystyki, Spraw Socjalnych i Bezrobocia 
przedstawił Radny p.J. Czubek.  
Stanowisko Komisji Rolnictwa, Leśnictwa, Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa Publicznego i 
Ochrony Przeciwpożarowej przedstawił Radny p.S. Fojut. 
Stanowiska w załączeniu do niniejszego protokołu. 
Wójt Gminy poinformował, że Nadleśnictwo Kaliska dołoży 30.000zł  do budowy tej drogi.  
Niejsye.Za podjęciem uchwały głosowali wszyscy Radni. 
Uchwała Nr XIV/78/2015 w sprawie upoważnienia Wójta Gminy Zblewo do złożenia wniosku o 
dofinansowanie ze środków Programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 
2016-2019 na realizację inwestycji pn. „ Przebudowa ul.Gajowej w Pinczynie – droga Nr 210003G” w 
załączeniu do niniejszego protokołu. 
 
 
Ad.15 
Odpowiedzi na wnioski i interpelacje Radnych zostały udzielone zaraz po ich zgłoszeniu. 
 
Ad.16 
Wolne wnioski i zakończenie.  
p.W.Kulas poinformował,  że p.Sarnowski poprosił go  o  przedstawienie na sesji sprawy bobrów, 
sprawa dotyczy przepustu, który zalewa łąki. Przepust jest własnością gminy  i Nadleśnictwo prosi aby 
się tą sprawą zająć.  
p.J.Szuba – sołtys wsi Lipia Góra w imieniu wszystkich żyjących mieszkańców podziękował 
serdecznie za wykonanie etapu drogi w Lipiej Górze.  
Pan Sekretarz na temat piątkowego  spotkania ze Stowarzyszeniem osób Niepełnosprawnych 
„Pogoda” powiedział, że gmina zaproponowała dwukrotnie odbiór rzeczy, które stanowią własność 
„Pogody”. Pierwsze spotkanie w dniu 22 października nie doszło do skutku, wyznaczyliśmy ponowny 
termin na jutro, na czwartek na godz. 11.00 i dzisiaj wpłynął do na mail w którym przesuwa termin 
przekazania rzeczy na piątek na godz. 9.00. W związku z tym, że Państwo Radni  są bardzo 
zaangażowani w sprawę Stowarzyszenia Osób Niepełnosprawnych „Pogoda” jest prośba, może w 
kierunku p.Stasi, aby towarzyszyła nam przy przekazywaniu rzeczy. Państwo będą mieli też od razu 
informacje jak to było, bo rzeczy jest mnóstwo, są  teraz bardzo dobrze spakowane i spisane przez 
pracownice GOPS. Mamy nadzieję że to jakoś pójdzie chociaż  wiemy, że nie będzie łatwo.   
p.Cz.Pietruszyński zapytał, kiedy będzie realizowany chodnik Zblewo – Pinczyn? 
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Wójt Gminy odpowiedział, że do 10 listopada ma być zrobiony, wykonywać go będzie firma p.Tworka. 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad, o godz. 18.55, Przewodniczący Rady Gminy zamknął XIV Sesję 
Rady Gminy Zblewo. 
Integralną częścią protokołu jest płyta CD oznaczona : „ XIV Sesja – 28.10.2015r,” 
 
 
Protokółowała 
A.Zalewska       Przewodniczący Rady Gminy   
 
         Leszek Burczyk  
 


